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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
30.11. – 6.12. 2009
Soudcovská unie přichází s návrhem na vytvoření vlastního samosprávného orgánu, který by měl
ještě více zabezpečit samostatnost a nezávislost českých soudců. S návrhem, o kterém se v české
justici mluví již delší dobu, agenturu Mediafax seznámil její viceprezident Tomáš Mottl.

Vláda

30. listopadu 2009

Vláda nepodpořila návrh ČSSD na rok vězení za řízení auta bez řidičského oprávnění
Kabinet Jana Fischera v pondělí přijal neutrální stanovisko k novele trestního zákoníku poslanců
ČSSD, podle níž by za řízení auta bez řidičského oprávnění hrozil rok vězení, peněžitý trest nebo
zákaz činnosti. Návrh zahrnoval současně trest pro každého, kdo by řídil opilý nebo pod vlivem drog.

Vláda projednala zprávu o životním prostředí v roce 2008
Kabinet Jana Fischera na svém pondělním zasedání projednala a vzala na vědomí zprávu o stavu
životního prostředí v České republice za rok 2008. Dokument předložil odstupující ministr životního
prostředí Ladislav Miko.

Vláda schválila přistoupení Česka k Mezinárodní agentuře pro obnovitelnou energii
Vláda na své pondělní schůzi schválila statut Mezinárodní agentury pro obnovitelnou energii
(IRENA). Vyplývá to ze závěrů jednání vlády.

Vláda zahrne zrušení listinných akcií na majitele až do protikorupčního balíčku
Zrušení listinných akcií na majitele bude předmětem až takzvaného protikorupčního balíčku, který
vláda připraví v roce 2010. Uvedl to v pondělí po jednání vlády její předseda Jan Fischer.

2. prosince 2009

Vláda schválila očkování pro chronicky nemocné děti
Vláda na svém středečním mimořádném zasedání schválila doplnění očkování proti mexické chřipce
pro vážně nemocné děti. Novináře o tom informovala ministryně zdravotnictví Dana Jurásková.

3. prosince 2009

Premiér připustil, že by se vláda mohla zabývat hospodařením Lesů ČR
Pokud někdo vládě předloží konkrétní případ podivných a podezřelých praktik v hospodaření státní
firmy Lesy ČR, tak se tím bude kabinet zabývat. Ve čtvrtek to během ústních interpelací prohlásil
premiér Jan Fischer.

5. prosince 2009

Ministři projednají nařízení o dopingu
Kabinet Jana Fischera projedná na svém pondělním zasedání návrh nařízení o dopingu. Materiál
obsahuje seznam zakázaných látek, metod dopingu a určuje množství těchto látek, které lze



považovat za trestné.

Kabinet se bude zabývat nakažlivými nemocemi lidí, zvířat a rostlin
Kabinet Jana Fischera projedná v pondělí návrh nařízení, který by pro účely trestního zákoníku
stanovil, co vše lze považovat za nakažlivé choroby. Vláda se bude věnovat nejen nakažlivým
nemocem lidí, ale také zvířat, rostlin a taktéž škůdcům užitkových rostlin.

Poslanecká sněmovna

1. prosince 2009

Letiště Praha privatizováno nebude
Letiště v Ruzyni nebude možné privatizovat. Sněmovna na úterní schůzi 106 hlasy přehlasovala
senátorské veto a schválila návrh ČSSD, který privatizaci letiště zakazuje.

Sněmovna přehlasovala prezidentské veto zákona o posuzování vlivu na životní prostředí
Poslanecké sněmovně se na úterním zasedání podařilo přehlasovat prezidentské veto k zákonu o
posuzování vlivů na životní prostředí (EIA). Pro návrh muselo hlasovat minimálně 101 poslanců,
nakonec původní znění zákona získalo 117 hlasů.

2. prosince 2009

Sněmovna poslala návrh poslance Opálky na proplácení nemocenské do třetího čtení
Sněmovna na středeční schůzi odeslala návrh poslance Miroslava Opálky na proplácení nemocenské
za každý kalendářní den a na zrušení třídenní lhůty, kdy zaměstnanec nemá na výplatu nárok, do
třetího čtení.

Poslanci schválili návrh na omezení dovozu a vývozu padělků
Poslanci schválili návrh, který by měl ještě více omezit možnost dovozu a vývozu padělků a zneužití
duševního vlastnictví. Sněmovna s návrhem v prvním čtení souhlasila a přikázala ho do projednání
hospodářskému výboru.

Sněmovna odeslala novelu zákona o dani z příjmu k projednání rozpočtovému výboru
Na středeční schůzi přikázali poslanci novelu zákona o dani z příjmu a o rozpočtových pravidlech k
projednání rozpočtovému výboru a lhůtu pro projednání zkrátili na deset hodin. Zákony je potřeba
novelizovat v souvislosti se zamýšleným prodejem státních dluhopisů občanům České republiky.

Sněmovna posunula návrh rozpočtu do třetího čtení
Sněmovna v úterý odeslala zákon o státním rozpočtu na rok 2010 do třetího čtení. Návrh rozpočtu
počítá s deficitem 162,7 miliardy korun, poslanci žádají změny v jednotlivých kapitolách rozpočtu v
řádu miliard korun.

Nadace a nadační fondy by mohly fungovat jiným způsobem
Sněmovna na svém středečním zasedání nechala prvním čtením projít návrh zákona upravující
činnost a chod nadačních fondů a nadací. Návrh mimo jiné upravuje zrušení nadací a změny
přechodu nadačních fondů na nadace.

3. prosince 2009

Sněmovna poslala do výborů novelu zákona o podpoře výroby elektřiny z obnovitelných
zdrojů
Sněmovna na svém čtvrtečním jednání přikázala novelu zákona o podpoře výroby elektřiny z



obnovitelných zdrojů k projednání hospodářskému výboru a výboru pro životní prostředí. Novela má
odstranit nevyváženost výkupních cen elektřiny mezi fotovoltaikou a ostatními obnovitelnými zdroji.

4. prosince 2009

Poplatky ve zdravotnictví prošly ve sněmovně do dalšího čtení
Pro oba návrhy hlasovala naprostá většina přítomných poslanců, ze 121 přítomných zákonodárců se
pro jeden návrh vyslovilo 101 poslanců, proti jich bylo pouze 14, pro druhý pak 90 a proti hlasovalo
23 poslanců.

Sněmovna poslala jednorázové zvýšení důchodů do výboru pro sociální politiku
Poslanecká sněmovna poslala do výboru sociální politiku návrh jednorázového příspěvku k
důchodům v roce 2010 ve výši 2400 Kč. Na páteční schůzi bylo zároveň odhlasování zkrácení lhůty
pro projednávání na třicet dnů.

Zemědělský výbor sněmovny schválil zvýšení národních dotací pro zemědělce o 200 milionů
korun
Celkem 1,1 miliardy korun mohou získat zemědělci v ČR v příštím roce prostřednictvím národních
podpor, tedy „dotací agropotravinářsklému komplexu- APK“. Informoval o tom v pátek mluvčí
ministerstva zemědělství Petr Vorlíček.

Vyšší užívání biopaliv bude asi povinné
Poslanci na svém pátečním zasedání nechali projít v prvním čtení návrh, který požaduje vyšší
používání biopaliv v pohonných hmotách. Návrh projedná výbor pro životní prostředí a zemědělský
výbor.

Prezident

30. listopadu 2009

Prezident Klaus jmenoval na Hradě tři nové ministry
Nově jmenovaní členové vlády Juraj Chmiel, Jan Dusík a Pavel Zářecký v pondělí na Pražském hradě
slovem Slibuji, podáním ruky prezidentovi a podpisem složili slib a přijali jmenování.

1. prosince 2009

Klaus nechce jet do Vancouveru, protestuje proti vízům
Český prezident Václav Klaus nenavštíví zřejmě únorovou zimní olympiádu v kanadském
Vancouveru. Chce tak vyjádřit svůj nesouhlas s nutností obyvatel Česka mít pro cesty do Kanady
víza, informovala ve svém zpravodajství televize Nova.

Ministerstvo spravedlnosti

3. prosince 2009

Ministerstvo chce sjednotit postup v určování výživného, vadí mu rozdíly
Ministryně spravedlnosti Daniela Kovářová se nehodlá smířit s rozdíly, které panují ve výši
uloženého výživného v jednotlivých regionech. Chce docílit toho, aby se soudci při ukládání
výživného na děti co možná nejméně rozcházeli.

Ministerstvo spravedlnosti připravuje tabulky pro určování výše výživného



Ministryně spravedlnosti Daniela Kovářová ve čtvrtek informovala, že její úřad připravuje tabulky
pro vyměřování výše výživného. Ministryně ve spolupráci s ministrem práce a sociálních věcí Petrem
Šimerkou ustavila pracovní skupinu, která bude problém řešit.

Pozn.:

Soudci volají po větší míře nezávislosti, chtějí vlastní samosprávu
30. listopadu 2009 - Soudcovská unie přichází s návrhem na vytvoření vlastního samosprávného
orgánu, který by měl ještě více zabezpečit samostatnost a nezávislost českých soudců. S návrhem, o
kterém se v české justici mluví již delší dobu, agenturu Mediafax v pondělí seznámil její
viceprezident Tomáš Mottl.

Lisabonská smlouva vstoupila v platnost
1. prosince 2009 - Lisabonská smlouva vstoupila v úterý v platnost. Nový základní dokument
Evropské unie není revoluční dohodou, ale důležitým krokem ke změně evropského společenství,
sjednocení sedmadvaceti zemí unie a zrychlení jejich rozhodovacích procesů, informuje agentura
Reuters.

Od úterý platí přísnější pravidla pro kácení alejí
1. prosince 2009 - Přísnější pravidla pro kácení alejí, nový postup při hodnocení lesních
hospodářských plánů ve významných lokalitách a v ptačích oblastech či změna schvalování výjimek,
které se týkají zvláště chráněných území. To vše přináší novela zákona o ochraně přírody, která v
úterý vstupuje v platnost.

Od ledna omezí lékaři poskytování zdravotní péče
1. prosince 2009 - Od počátku roku 2010, nejpozději od května začnou lékaři omezovat poskytování
zdravotní péče a omezovat předepisování léků, řekl v úterý prezident České lékařské komory Milan
Kubek. Důvodem je nová vyhláška ministerstva zdravotnictví, která drasticky limituje zdravotní péči.

Ústavní soud: Část zákona o BIS byla protiústavní
1. prosince 2009 - Ústavní soud (ÚS) se sídlem v Brně označil v úterý za protiústavní část zákona č.
154/1994 Sbírky o Bezpečnostní a informační službě (BIS) platného do roku 2006, který se týkal
úmrtného, tedy částky za smrt ve službě.

Odvolaná státní zástupkyně Elena Votavová podala stížnost k Ústavnímu soudu
1. prosince 2009 - Bývalá státní zástupkyně Elena Votavová, kterou Nejvyšší správní soud 29. září
odvolal z funkce, podala proti tomuto rozhodnutí stížnost k Ústavnímu soudu (ÚS). Agentuře
Mediafax to v úterý řekl generální sekretář ÚS Tomáš Langášek.

Soud zkoumá, zda je nezávislost Kosova legální
1. prosince 2009 - Mezinárodní soudní dvůr OSN (ICJ) v nizozemském Haagu v úterý zahájil líčení,
ve kterém posuzuje, zda Kosovo vyhlásilo nezávislost legálně. Informuje o tom agentura Reuters.

OSN: Zákaz minaretů ve Švýcarsku je diskriminační
1. prosince 2009 - Vysoká komisařka OSN pro lidská práva Navi Pillayová odsoudila zákaz výstavby
minaretů ve Švýcarsku a označila jej za jasně diskriminační. Podle švédského ministra zahraničí
Carla Bildta by OSN kvůli zákazu minaretů mohla dokonce v Ženevě přestat zasedat, informuje v
úterý server Voice od America.

E15: Konec zlatých padáků je na dohled
2. prosince 2009 - Neúměrné vysoké platy, nejrůznější bonusy a zlaté padáky ve státních a



polostátních firmách by se stát vzpomínkou na minulost. Jak uvádí středeční vydání deníku E15,
ministr financí Eduard Janota má rámcový plán, jak lidem v představenstvech a dozorčích radách
takových podniků utáhnout opasky.

Nejvyšší žalobkyně Vesecká nařídila prověřit pronájem gripenů
2. prosince 2009 - Nejvyšší státní zástupkyně Renata Vesecká nařídila prověřit již uzavřený případ
pronájmu švédských letounů JAS-39 Gripen. Agenturu Mediafax o tom ve středu informovala mluvčí
Nejvyššího státního zastupitelství v Brně Renata Malinová.

EU se dohodla na reformě dohledu nad finančním trhem
2. prosince 2009 - Ministři financí zemí Evropské unie se dohodli na balíčku opatření, v rámci
kterého by měly vzniknout dohledové superorgány, které budou dozorovat banky. Agentuře Reuters
to v úterý řekl nejmenovaný diplomat, který se přímo účastnil jednání ministrů.

Cestující vlakem mohou získat odškodnění za zpoždění
3. prosince 2009 - Při zpoždění vlaků mohou cestující od čtvrtka získat odškodnění. Novela zákona o
drahách, na jejímž základě klienti tuzemské železnice získají nárok na odškodnění za zpoždění vlaků
až za pět let, vstupuje 3. prosince v účinnost.

Architekti nechtějí výběrová řízení, ale architektonické soutěže
3. prosince 2009 - Čeští architekti žádají, aby se při zadávání veřejných stavebních zakázek daleko
více využíval institut architektonické soutěže a požadují po vládě, aby zákon o ní doplnila do svého
protikorupčního balíčku. Novinářům to ve čtvrtek řekli za Českou komoru architektů (ČKA) Jan
Sapák a Jan Vrana.

Ministr Janota upřesnil budoucnost účetní reformy
3. prosince 2009 - Pokud bude účetní reforma spuštěna od 1. ledna příštího roku, bude pro
municipality platit určitý posun termínu, prohlásil na čtvrteční schůzi sněmovny ministr financí
Eduard Janota.

Plzeňská práva zpřísňují podmínky pro uznávání zkoušek i zápočtů při přestupech z jiných
škol
4. prosince 2009 - Na plzeňské právnické fakultě začne platit od příštího týdne nová vyhláška
upravující uznávání zkoušek a zápočtů při přestupech studentů z jiných soukromých i státních škol.
Vyhlášku podepsal v pátek děkan fakulty Jiří Pospíšil.

Aktualne.cz: Banky zdražily platební karty
5. prosince 2009 - Sedm tuzemských bank zdražilo poplatky související s platebními kartami. Uvedl
to server Aktualne.cz. Poplatky zdražily banky v souvislosti s novým zákonem o platebním styku,
který od začátku listopadu neumožňuje vybírat poplatky za zablokování odcizené či ztracené karty.

Janota: K progresivnímu zdanění budeme muset přistoupit
6. prosince 2009 - Podle ministra financí Eduarda Janoty se zřejmě Česká republika progresivnímu
zdanění, jak to navrhuje sociální demokracie, nevyhne. Ministr financí to řekl v nedělní Partii TV
Prima.

Zdroj: Mediafax.cz
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